
PROTOKÓŁ NR 5402/2006 

z posiedzenia Komisji Turystyki i Sportu Rady Miasta 

Gdańska,  które  odbyło  się  dniu  15  lutego  2006  r.  o 

godz. 14:00 w sali 007 Nowego Ratusza w Gdańsku. 

Obecni: wg załączonych list obecności. 

Na  stan  7  członków  komisji,  w  posiedzeniu 

uczestniczyło  7,  czyli  było  quorum  do  podejmowania 

prawomocnych decyzji. 

Posiedzeniu  przewodniczył  radny  Marek  Bumblis   

przewodniczący Komisji Turystyki i Sportu Rady Miasta 

Gdańska,  który  po  powitaniu  zaproszonych  gości  i 

radnych  zaproponował porządek posiedzenia: 

1. Zatwierdzenie sprawozdania z pracy komisji za rok 

2005 oraz planu pracy komisji na rok 2006. 

2. Opiniowanie  lokalizacji  placów  zabaw  do 

realizacji w roku bieżącym. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał, jakie wpłynęły do 

komisji po sporządzeniu porządku posiedzenia. 

4. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.
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Przewodniczący wniósł do punktu 3 projekty uchwał 

Rady Miasta Gdańska w sprawie: 

• projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego 

w I kategorii zaszeregowania oraz wartości 

jednego punktu w złotych w tabeli punktowych 

rozpiętości kategorii zaszeregowania dla 

ustalenia wynagrodzenia w Miejskim Ośrodku Sportu 

i Rekreacji w Gdańsku – druk nr 1768. 

• projektu  uchwały  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie 

ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego 

w  I  kategorii  zaszeregowania  oraz  wartości 

jednego  punktu  w  złotych  w  tabeli  punktowych 

rozpiętości  kategorii  zaszeregowania  dla  Ośrodka 

Promocji Zdrowia i Sprawności Dziecka w Gdańsku – 

druk nr 1767. 

Porządek przyjęto jednogłośnie – 5 głosami za.
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PUNKT – 1 

Zatwierdzenie  sprawozdania  z  pracy  komisji  za  rok 

2005 oraz planu pracy komisji na rok 2006. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Czy  zapoznali  się  państwo  z  zaproponowanym 

sprawozdaniem i planem pracy, jakie były dołączone do 

porządku posiedzenia? 

Jeśli tak, to czy mają państwo jakieś uwagi? 

Nie. Zatem proponuję przyjąć sprawozdanie za rok 2005 

oraz plan pracy. 

Dziękuje. 

PLAN PRACY 

KOMISJI TURYSTYKI I SPORTU 

RADY MIASTA GDAŃSKA 

na rok 2006 
1.Działalność MOSiR Gdańsk. 

2.Kreowanie  miejskich  obiektów  sportowych  dla 

upowszechniania  kultury  fizycznej  wśród 

mieszkańców Gdańska, ze szczególnym uwzględnieniem 

dzieci i młodzieży. 

3.Ocena  stanu  koniunktury  w  turystyce  –  nowe 

zamierzenia i inwestycje branży w Gdańsku. 

4.Realizacja  inwestycji  sportu  (posiedzenia 

wyjazdowe): 

a.Hala WidowiskowoSportowa,
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b.Arena Bałtycka, 

c.Centrum Sportów Motorowych. 

5.Zapoznanie  się  ze  stanem  przygotowań  do 

organizacji  największych  imprez  sportowych  w 

mieście. 

6.Sezon turystyczny 2006. 

7.Place zabaw. 

8.Realizacja zamierzeń GOKF w tym dzielnicowe centra 

sportu dla dzieci i młodzieży. 

USTALENIA KOMISJI 

Komisja w głosowaniu jawnym przyjęła sprawozdanie 

za rok 2005 – jednogłośnie, 6 głosami za. 

Komisja  w  głosowaniu  jawnym  przyjęła  plan  pracy 

komisji na rok 2006 – jednogłośnie, 6 głosami za. 

PUNKT – 2 

Opiniowanie  lokalizacji  placów  zabaw  do  realizacji  w 

roku bieżącym. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Referują  panie  z  Zarządu  Dróg  i  Zieleni,  proszę 

bardzo o referowanie jak się sprawy mają. 

Pani Ewa OgińskaWoźniak – ZDiZ w Gdańsku 

W ubiegłym roku, w planie inwestycyjnym było to samo 

zadanie,  zadanie  o  tym  samym  tytule  –  a  mianowicie, 

urządzenie placów w 50 wybranych lokalizacjach. Tytuł
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jest  czysto  umowny.  W  efekcie  chodziło  o 

zagospodarowanie  placów  zabaw,  w  lokalizacjach 

zatwierdzonych przez komisję. Tych lokalizacji było 6 

–  tzn.  5  lokalizacji  komisji  i  1  lokalizacja  na 

Olszynce. 

Pani Grażyna Nojek – Wydział Programów Rozwojowych UM 

w Gdańsku 

Ja tylko się włączę i powiem, że Komisja Turystyki i 

Sportu  wskazywała  5  lokalizacji,  właściwie  6  z 

dzielnicą  Strzyża,  to  są  środki  budżetowe  i  tylko  o 

tych placach zabaw mówimy. Ten szósty, który jest do 

realizacji  to  był  oddzielnie  zgłoszony,  z  Wydziału 

Ochrony  Środowiska  z  Gminnego  Funduszu  Ochrony 

Środowiska.  W  tej  chwili  skupiamy  się  na  omawianiu 

placów  zabaw,  które  komisja  wnioskowała,  również 

dzielnica Olszynka jest tam w drugiej części. 

Pani Ewa OgińskaWoźniak – ZDiZ w Gdańsku 

Program  dotyczy  wszystkich  placów  zabaw,  nie  tylko 

tych  które  mieliśmy  w  ubiegłym  roku  powierzane  ale 

również  tych,  które  w  roku  bieżącym    i  latach 

następnych będą robione. 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Zamierzenia  placu  zabaw,  realizowanego  z  Gminnego 

Funduszu nie realizujemy, bo zajęła się tym stosowna 

komisja, która przyznała pieniądze. 

My  opiniujemy  to,  co  jest  w  WPI,  jako  oddzielna 

pozycja.
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Pani Lucyna Berendt – ZDiZ w Gdańsku 

Zgodnie z prawem budowlanym art. 30 ust. 1 punkt 4  

budowa  obiektów  małej  architektury  w  miejscach 

publicznych  wymaga  zgłoszenia  właściwemu  organowi. 

Czyli  nie  można  ustawiać  urządzeń  zabawowych  bez 

załatwienia  formalności  realizacyjnych,  wynikających 

z  prawa  budowlanego.  I  to  zgłoszenie  właściwemu 

organowi,  czyli  zgłoszenie  do  Wydziału  Urbanistyki, 

Architektury i Ochrony Zabytków wymaga przedstawienia 

projektu  zagospodarowania  działki  lub  terenu 

wykonanego  przez  projektanta  posiadającego  wymagane 

uprawnienia  budowlane.  Chodzi  tu  po  prostu  o 

uprawnienia  urbanistyczne.  Musi  być  projekt 

sporządzony przez architekta. 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Z którego roku prawo? Nasza komisja już o tym mówiła, 

my o tym wiemy. 

Pani Ewa OgińskaWoźniak – ZDiZ w Gdańsku 

Z  2004  r.  Nowelizacja  nie  zmieniła  nic  w  tym 

względzie. To spowodowało konieczność zupełnie innego 

traktowania.  Nie  możemy  lokalizować  w  miejscach 

przypadkowych  zestawów  zabawowych,  na  terenie 

nieprzygotowanym,  w  momencie  kiedy  zagospodarowanie 

placu  zabaw  czyli  różnych  innych  urządzeń  poza 

zestawem  zabawowym  nie  jest  rozwiązane  i  nie  mamy 

przygotowanych materiałów do złożenia do WUAiOZ. Stąd 

właśnie,  dla  tych  wybranych  5  lokalizacji  została
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sporządzona  dokumentacja  projektowa,  projekt 

budowlany  i  projekty  wykonawcze,  które  umożliwią 

realizację  placów  zabaw  zgodnie  z  prawem  budowlanym. 

Celem  tej  dokumentacji  było  zagospodarowanie 

określonych  placów  w  sposób  docelowy,  czyli  nie  w 

minimalnym  zakresie.  Projektant  nie  miał  za  zadanie 

ustawienie  jednego  zestawu  zabawowego  uniwersalnego 

dla dzieci w różnym wieku i koniec. Nie na tym polega 

plan zagospodarowania placów zabaw. Niektóre place są 

podzielone na dwie części, inaczej mówiąc dwa etapy, 

umożliwiające  zagospodarowanie  nie  jednorazowe  ale 

np. w ciągu 2 czy 3 lat. Koleżanka zaraz przedstawi, 

jak  wyglądają,  mamy  również  plan  zagospodarowania 

tych  placów.  Tylko  chciałam  wyjaśnić,  jakie  zadanie 

miał  projektant  i  dlaczego  to  tak  wyszło.  Ponieważ, 

musimy  w  świetle  obowiązującego  prawa,  norm 

europejskich,  które  regulują  sposób  zagospodarowania 

placów  zabaw,  nie  możemy  kontynuować  tych  działań  w 

sposób  dotychczasowy  czyli  ustawiać  zestawów 

zabawowych  na  nieprzygotowanym  terenie.  Zestaw 

zabawowy  powinien  być  dostosowany  do  grupy  wiekowej 

jak  najbardziej  ściśle  określonej.  Nie  ma  urządzeń 

zabawowych,  które  satysfakcjonują  dzieci  od  lat 

powiedzmy 5 do 15. są określone urządzenia dla dzieci 

najmłodszych,  określone  urządzenia  dla  dzieci  w 

grupie młodszej czyli 610 lat i urządzenia zabawowe 

dla dzieci od 10 do 15 lat. Urządzenie, które byłoby 

uniwersalne,  a  takie  urządzenia  staraliśmy  się 

zakupowa do tej pory, bo była określona pula środków



8 

i  określona  ilość  lokalizacji,  chodziło  o  to,  żeby 

usatysfakcjonować  wszystkich  użytkowników  na  danym 

terenie.  Niestety,  stwarzają  taką  sytuację  że 

urządzenie  może  być  niebezpieczne.  Dlatego,  że 

urządzenie które jest dobre, sprawne i bezpieczne dla 

1213  latka  –  na  pewno  nie  jest  bezpieczne  dla 

dziecka  10  letniego,  które  jest  znacznie  mniejsze, 

niższe, i mniej sprawne. Stąd te urządzenia myślę nie 

mogły  satysfakcjonować  każdej  grupy.  Były  też 

sytuacje,  że  matka  czy  rodzeństwo  przychodzące  na 

taki plac zabaw właściwie było skazane na korzystanie 

z  urządzenia  niezależnie  od  tego,  w  jakim  wieku  te 

dzieci  są.  Stąd  projekty,  jakie  były  przygotowane  w 

ubiegłym  roku  mają  na  celu  zorganizowanie  takiego 

zagospodarowania  terenu,  aby  dzieci  w  różnym  wieku 

mogły  korzystać  z  tego  placu.  Są  wnętrza  dla  dzieci 

najmłodszych,  gdzie  dzieci  bawią  się  na  bezpiecznych 

urządzeniach  pod  opieką  rodziców,  są  dla  dzieci 

średnich  i  dla  dzieci  starszych.  To  też  zabezpiecza 

wzajemnie urządzenia przed dewastacją, bo jeżeli mamy 

plac  tylko  dla  dzieci  młodszych,  przychodzą  tam 

dzieci starsze z dzielnicy, które nie mają co robić – 

i  one  z  konieczności,  bo  urządzenie  jest  dla  nich 

nieatrakcyjne,  dewastują  po  prostu  te  urządzenia  dla 

dzieci  młodszych.  Natomiast  młodsze,  korzystając  z 

urządzeń  dla  dzieci  starszych  mogą  być  narażone  na 

niebezpieczeństwo.  I  takie  było  zadanie  postawione 

przed  projektantami,  zagospodarować  teren  w  sposób 

atrakcyjny  i  w  sposób  bezpieczny  dla  poszczególnych
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grup  wiekowych.  Poproszę  koleżankę,  żeby 

przedstawiła,  jak  te  poszczególne  place  zostały 

zagospodarowane, jaki program i jakie w związku z tym 

są koszty zagospodarowania tych placów. 

Pani Lucyna Berendt – ZDiZ w Gdańsku 

Przedstawiła  projekty  zagospodarowania  terenów, 

urządzenia zieleni wraz z placami zabaw dla dzieci: 

• GdańskOlszynka ul. Sierpowa/ul. Miodowa, 

• GdańskOlszynka ul. Pusta / ul. Wspólna / ul. Na 

Szańcach, 

• Gdańsk ul. Budapesztańska, 

• Gdańsk ul. Kołobrzeska, 

• Gdańsk ul. Głucha, 

• Gdańsk ul. Kusocińskiego. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Jeszcze  prosimy,  żeby  powiedziała  nam  pani  o 

procedurze i o kosztach. 

Pani Lucyna Berendt – ZDiZ w Gdańsku 

Taka była myśl, żeby przystępując do realizacji placu 

zabaw, że względu na koszty niemożliwe do zakończenia 

w  ciągu  jednego  roku,  zgłoszenie  wykonujemy  raz. 

Rozpoczynamy  proces  zagospodarowania  i  do  Wydziału 

Urbanistyki,  Architektury  i  Ochrony  Zabytków  z  tą 

dokumentacją można wykonać zgłoszenie np. w tym roku. 

Ale, w tym roku nie musimy wykonywać zagospodarowania 

całego placu. Na pewno pożądane jest wykonanie takich
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elementów,  które  plac  organizują  i  porządkują  czyli 

ogrodzeń,  które  określają  powierzchnię  placu, 

nawierzchni,  przejść  które  są  tutaj  minimalne, 

stanowią np. dojście matki z wózkiem do  placu zabaw 

dla dzieci najmłodszych. Pozostała nawierzchnia placu 

jest  albo  miękka,  żwirowa,  luźna,  piaszczysta  bądź 

też trawiasta – umożliwiają przejazd dzieci starszych 

rowerem, czy też na rolkach, bądź też na desce przez 

plac,  i  żeby  tam  już  ruch  się  zorganizował  do 

poszczególnych  urządzeń.  Ale  tam  też  są  nawierzchnie 

trawiaste  i  nawierzchnie  luźne  żwirowe.  Gdyby  była 

możliwość,  tak  jak  zakładaliśmy,  zorganizowanie  tego 

placu  rozpoczynając  od  kształtowania  terenu, 

plantowania  terenu,  wykonania  nawierzchni  głównych  i 

wykonania wygrodzeń, nasadzenia zieleni izolacyjnej – 

to  wyposażenie  tego  placu  już  w  poszczególne 

urządzenia  typu  zestawy  zabawowe,  stoły  do  ping 

ponga,  huśtawki,  bujawki  itd.  mogłoby  następować  w 

kolejnych  latach  i  każde  urządzenie  już  nie 

wymagałoby  zgłoszenia  do  Wydziału  Urbanistyki, 

Architektury  i  ochrony  Zabytków.  Taki  był  zamiar. 

Ponieważ  sporządzanie  dokumentacji  projektowych  na 

każde  urządzenie  później,  na  każde  urządzenie  placu: 

na ważkę, na piaskownicę bo tez wymaga dokumentacji, 

nawet  trzepak  w  miejscu  publicznym  wymaga  zgłoszenia 

–  strasznie  skomplikowałoby  tę  całą  procedurę  i 

zwielokrotniłoby koszty. Musielibyśmy za każdym razem 

występować  do  projektanta  z  uprawnieniami,  żeby  nam 

sporządził  na  tym  terenie  a  to  projekt  pod
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piaskownicę,  a  to  projekt  pod  huśtawkę,  zestaw 

zabawowy  czy  cos  w  tym  rodzaju.  Może  państwa 

interesuje  jakiś  określony  plac…czy  mamy  przeczytać 

wszystkie?  Przy  czym,  przedstawimy  koszty  docelowe, 

ostateczne. 

Przewodniczący Marek Bumblis 
Ostateczne i I etapu. 

Pani Lucyna Berendt – ZDiZ w Gdańsku 

Z podziałem na etapy. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Filozofię etapowania proszę przedstawić. 

Pani Ewa OgińskaWoźniak – ZDiZ w Gdańsku 

Filozofia  etapowania  była  taka,  żeby  każdy  etap 

stanowił  odrębną  całość,  dającą  możliwość 

zrealizowania  i  funkcjonowania  bez  drugiego  etapu. 

To,  czy  etap  zwany  w  dokumentacji  projektowej  I, 

będzie realizowany jako pierwszy nie ma znaczenia, a 

II  jako  drugi,  czy  odwrotnie    nie  ma  znaczenia. 

Etapem  I  nazwane  są  części  placu  dla  dzieci 

najmłodszych  –  ale  przecież  nie  ta  część  musi  być 

pierwsza zrealizowana. Etap II to są części placu dla 

dzieci  starszych,  dla  grupy  powiedzmy  szkoła 

podstawowa starsze klasy, gimnazjum. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

I jak to wygląda na przykładzie.
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Pani Lucyna Berendt – ZDiZ w Gdańsku 

Teren przy ul. Głuchej, etap I… 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Może całość zamierzenia. 

Pani Lucyna Berendt – ZDiZ w Gdańsku 

183 tyś 667 zł – to jest wartość netto, przepraszam, 

nie przeliczyłam brutto. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Przepraszam,  że  wejdę  w  słowo,  chciałbym  żebyście 

państwo  wiedzieli  o  czym  mówimy,  mamy  w  WPI  pozycję 

place zabaw w ciągu 5 najbliższych lat po 100 tyś zł 

rocznie, tak? Z tego, co ja pamiętam, tak? 

Pan  Jacek  Kobiela  –  zastępca  dyrektora  Wydziału 

programów Rozwojowych UM w Gdańsku 

Tak. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Mamy na ten rok 100 tyś, i na najbliższą kadencję 400 

tyś – zgodnie z tą wersją WPI, która jest ważna. 

Czyli 180 tyś lokalizacja Głuchej? 

Pani Ewa OgińskaWoźniak – ZDiZ w Gdańsku 

Tak, ale to jest całość, dwa etapy. Etap I, ale już z 

wyposażeniem, w formie docelowej jest 106 tyś niecałe 

brutto. To są wysokości, które wynikły z kosztorysów
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inwestorskich, zrobionych przez projektanta. Etap II, 

czyli dla dzieci starszych 108 tyś. 

Ul.  Pusta/Wspólna/  Na  szańcach  –  321  tyś  461  zł  to 

wartość netto. I etap to 241 tyś, II etap 135 tyś – 

wartości brutto. Tutaj ten koszt wynika z tego, że to 

jest  bardzo  duży  teren.  Przewidywaliśmy  tutaj 

kompleksowe  przygotowanie  dosyć  dużego  terenu.  Teren 

nie  jest  zupełnie  urządzony,  porośnięty  trawami  po 

pas,  urządzenie  placu  zabaw  wymaga  tam  kompleksowego 

zagospodarowania,  nawet  odtworzenia  podłoża  dla 

trawników. 

Ul.  Kusocińskiego  to  jest  78  tyś  brutto  –  to  jest 

jednoetapowe. 

Ul.  Budapeszteńska  –  etap  I  109  tyś  brutto,  etap  II 

135 tyś brutto. 

Ul. Kołobrzeska też jest bardzo duży, rozległy teren 

–  etap  I  to  jest  290  tyś  brutto  i  etap  II  185  tyś 

brutto. I to jest wszystko. 

Pani Lucyna Berendt – ZDiZ w Gdańsku 

Ja  chciałam  powiedzieć,  że  norma  europejska,  która 

obowiązuje  inwestorów,  użytkowników  i  zarządzających 

placami  zabaw  nie  traktuje  terenów  przeznaczonych  do 

zabaw  dla  dzieci,  jako  poszczególne  elementy.  Ta 

norma  mówi  o  wszystkim.  Plac  zabaw  to  jest 

zorganizowana przestrzeń, zagospodarowana w określony 

sposób.  Posiadająca  wszystkie  elementy  potrzebne  do 

tego, żeby plac był bezpieczny a więc normy określają 

rodzaj  nawierzchni,  odległości  między  urządzeniami,
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rodzaj  urządzeń,  i  oczywiście  konstrukcje 

bezpieczeństwa  tych  urządzeń.  Co  więcej,  określa 

również  sposób  eksploatacji  tego  placu.  Narzuca, 

nakłada  na  właściciela,  czy  też  użytkownika  placu 

obowiązek  przeprowadzania  kontroli.  To  jest  ściśle 

określone.  Nawet  prowadzenia  określonych  rejestrów, 

gdzie wpisuje się wszystkie zdarzenia jakie na placu 

wystąpią.  Szczególnie  istotne  są  tutaj  względy 

bezpieczeństwa,  to  jest  cel  nadrzędny.  Pojedyncze 

urządzenie  może  być  jak  najbardziej  bezpieczne. 

Żeby  kupić  zestaw  zabawowy  czy  huśtawkę,  czy  jakiś 

bujaczek  od  producenta  który  ma  wszelkie  wymagane 

atesty i potwierdzi, że to urządzenie jest bezpieczne 

i  przebadane  –  ale  jeżeli  to  urządzenie  jest 

umieszczone  w  niewłaściwym  miejscu,  nie  posiada 

określonej nawierzchni chroniącej przed upadkiem, nie 

zachowane  są  odległości  między  tym  urządzeniem  a 

innymi  elementami  zagospodarowania  terenu,  jest 

niebezpieczne  dojście  i  jest  niebezpiecznie  w  ogóle 

zorganizowany cały teren – to niestety jest to wbrew 

normie.  I  odpowiedzialność  spoczywa  na  właścicielu 

tego  placu,  terenu.  Stąd,  naszym  zdaniem  ,  wymagana 

jest  zmiana  podejścia  do  dotychczasowego  trybu 

zagospodarowywania  placów  zabaw,  że  kupujemy 

pojedyncze  urządzenia    i  umieszczamy  je  w  terenie 

nieprzygotowanym.  Każdy  z  tych  terenów,  oprócz  może 

Głuchej,  jest  to  teren  zupełnie  nieprzygotowany, 

niepowiązany  komunikacyjnie  z  istniejącym  układem 

przejść  pieszych…może  jeszcze  Kołobrzeska,  bo  ma
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nawierzchnię  trawiastą,  które  przypominają  trawniki; 

pozostały  teren  jest  albo  otoczony  terenem 

niezagospodarowanym  albo  gdzieś  w  sąsiedztwie  budów, 

które są dopiero w trakcie realizacji. Chcąc stworzyć 

bezpieczną  przestrzeń  dla  dzieci,  tradycyjną  jeszcze 

dla  dzieci  w  różnym  wieku  to  są  takie  niestety 

koszty. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Są pewne zamierzenia, które przeszły z zeszłego roku, 

najtańsza realizacja to jest ok. 105 tyś chyba. 

Jeśli  podejmiemy  to,  co  mamy  w  zamiarach….nie  mamy 

pieniędzy na to niestety w tej chwili. 

Ile wydaliśmy, ile kosztowała ta dokumentacja? 

Pani Lucyna Berendt – ZDiZ w Gdańsku 

Około 60 tyś. 

Pani Ewa OgińskaWoźniak – ZDiZ w Gdańsku 

56 tyś na 5 placów. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Proszę państwa, wydaje mi się, że dzisiaj to my tu za 

dużo nie poprocedujemy. To po pierwsze. 

Wydaje  mi  się,  że  powinniśmy  się  zapoznać  z  tymi 

projektami przede wszystkim. Zachęcam.
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Radny Władysław Łęczkowski – członek komisji 

To lepiej wyrzucić te 56 tyś do kosza? To zostało już 

przygotowane, zrobione. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Przepraszam,  chciałbym  skończyć  mówić.  My  de  facto 

potrzebujemy  ile?  Jaka  jest  łączna  suma  zakładanych 

kosztów? Około pół miliona? Około 800 tyś, tak? 

Pani Lucyna Berendt – ZDiZ w Gdańsku 

Więcej. 

Pani Ewa OgińskaWoźniak – ZDiZ w Gdańsku 

Ponad milion. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Czy one byłyby do realizacji w tym roku czy nie? 

Pani Lucyna Berendt – ZDiZ w Gdańsku 

Ta  dokumentacja  nie  wymagała  aż  takich  uzgodnień, 

które  tracą  aktualność,  więc  ona  pewnie  będzie 

aktualna w przyszłym roku również. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Czyli  byłoby  etapowanie,  byłoby  jakieś  400  tyś…tym 

nie  mniej  potrzebujemy  te  400  tyś.  i  tutaj  chyba 

zwrócimy  się  do  prezydenta,  z  prośbą  o  znalezienie 

źródła  finansowania.  Może  inaczej,  o  przesunięcie  z
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pięciolecia  na  ten  rok.  Pozycja  jest  tylko  trzeba 

zmienić harmonogram. 

Radni,  członkowie  komisji  oraz  obecni  na  posiedzeniu 

komisji wyrazili troskę o przyszłość placów zabaw na 

gdańskich  osiedlach.  Prosili  o  rozważne  podejście  do 

sprawy,  tak  by  nie  zmarnować    nakładów  finansowych 

jakie już zostały włożone w to przedsięwzięcie. 

Po  dyskusji  postanowiono  skierować  wniosek  do 

prezydenta Gdańska. 

USTALENIA KOMISJI 

Dotyczy:  pisma  Wydziału  programów  Rozwojowych  Urzędu 
Miejskiego  w  Gdańsku  WPRII/2210/514/06/GNG  z  dnia 
31  stycznia  2006  r.  w  sprawie  realizacji  zadania  w 
2006 roku Pt. Place zabaw dla dzieci. 

Komisja  Turystyki  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska 
prosi  Pana  Prezydenta  o  dokonanie  korekty 
Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  w  części  dot. 
placów zabaw. 

Korekta    polegałaby  na  przesunięciu  wszystkich 
nakładów, przewidzianych w całym pięcioleciu na place 
zabaw na rok 2006(łącznie 500 tyś zł). 

W  roku  2006  zrealizowane  zostałyby  możliwie 
wszystkie  (całkowite  lub  częściowe)  zakresy  objęte 
dokumentacją  projektową,  wykonaną  na  realizację 
placów zabaw w roku 2005. 

Powyższe przyjęto pozytywnie – 5 głosami za. 

Treść  Wniosku  Nr  5402/94/04/06  stanowi  załącznik  do 
protokołu.
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PUNKT – 3 

Zaopiniowanie  projektów  uchwał,  jakie  wpłynęły  do 

komisji po sporządzeniu porządku posiedzenia. 

Przewodniczący  Marek  Bumblis  poinformował,  iż  pod 

obrady wpłynął projekt uchwały Rady Miasta Gdańska w 

sprawie zmian w budżecie na rok 2006 – druk nr 1781. 

Zaproponował, aby odstąpić od opiniowania z uwagi na 

fakt,  iż  nie  zawiera  on  spraw  jakie  są  w  zakresie 

komisji. 

Komisja przyjęła pozytywnie, jednogłośnie – 6 głosami 

za,  po  czym  przystąpiono  do  opiniowania  pozostałych 

projektów uchwał. 

• projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego 

w I kategorii zaszeregowania oraz wartości 

jednego punktu w złotych w tabeli punktowych 

rozpiętości kategorii zaszeregowania dla 

ustalenia wynagrodzenia w Miejskim Ośrodku Sportu 

i Rekreacji w Gdańsku – druk nr 1768. 

Pan  Leszek  Paszkowski  –  dyrektor  Miejskiego  Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Gdańska.
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Ponieważ  nie  było  głosów  w  dyskusji,  przewodniczący 

poddał projekt pod głosowanie. 

USTALENIA KOMISJI 

Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gdańska po 

wysłuchaniu  pana  Leszka  Paszkowskiego  –  dyrektora 

Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  w  Gdańsku  – 

6  głosami  za  –  pozytywnie  zaopiniowała  przedstawiony 

projekt uchwały. 

Treść  Opinii  Nr  5402/109/03/2006  stanowi  załącznik 

do protokołu. 

• projektu  uchwały  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie 

ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego 

w  I  kategorii  zaszeregowania  oraz  wartości 

jednego  punktu  w  złotych  w  tabeli  punktowych 

rozpiętości  kategorii  zaszeregowania  dla  Ośrodka 

Promocji Zdrowia i Sprawności Dziecka w Gdańsku – 

druk nr 1767. 

Pani  Krystyna  Serafin  –  p.o.  kierownik  Referatu 

Sportu w Biurze Prezydenta Miasta Urzędu Miejskiego w 

Gdańsku 

Przedstawiła projekt uchwały Rady Miasta Gdańska.
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Przewodniczący Marek Bumblis 

Czy  ktoś  z  państwa  radnych  ma  jakieś  pytania  do 

naszego gościa? 

Nie  ma.  Dziękujemy  pani  bardzo.  Przystępujemy  do 

głosowania. 

USTALENIA KOMISJI 

Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gdańska po 

wysłuchaniu  pani  Krystyny  Serafin  –  p.o.  kierownika 

Referatu  Sportu  w  Biurze  Prezydenta  Miasta  Urzędu 

Miejskiego  w  Gdańsku  –  6  głosami  za  –  pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Treść  Opinii  nr  5402/110/04/2006  stanowi  załącznik 

do protokołu. 

PUNKT – 4 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

• Odpowiedź  na  wniosek  komisji  w  sprawie 

wyasygnowania  dodatkowych  środków  na  utrzymanie 

obiektów GKS Wybrzeże. 

• Odpowiedź  na  wniosek  komisji  w  sprawie 

odśnieżania ścieżek rowerowych.
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• Korespondencja – pisma od Fundacji Zenona Plecha 

w sprawie sportu żużlowego. 

Przewodniczący Marek Bumblis 

Wszyscy  państwo  otrzymaliście  komplet  kserokopii 

korespondencji,  bardzo  proszę  o  wnikliwe  zapoznanie 

się że sprawą i ewentualne uwagi, spostrzeżenia. 

Ponieważ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych 

wniosków,  przewodniczący  podziękował  za  przybycie  i 

zaprosił na następne posiedzenie komisji. 

Przewodniczący 

Komisji Turystyki i Sportu 

Rady Miasta Gdańska 

Marek Bumblis 

Protokołowała 

A. Żuk


